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Wat staat jou nog in de weg?
Op dit moment zijn wij namelijk bezig met de bouw van een nieuwe terminal op de  
tweede Maasvlakte. Een terminal die staat voor een veilige, stipte en vlekkeloze overslag van  
containers. En dat kan alleen als equipment slim wordt ingezet, goed wordt geïmplementeerd, 
constant wordt verbeterd en altijd werkt. Een enorme uitdaging voor iedereen met een 
technisch hart en de juiste instelling. Als jij dat bent, houd ons dan in de gaten. 
Want wat staat jou nog in de weg? www.werkenopdemaasvlakte2.nl
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4 |Van het bestuur 

ACTIVITEITEN
Na een prachtige zomer met de studiereis als hoogtepunt draait 
het dispuut alweer op volle toeren. Er is weer een nieuwe lichting 
TEL’ers gestart die nog niet weten wat de Duitslandreis hen voor 
verhalen zal gaan brengen en er staat ook weer een nieuw bestuur 
klaar om onze taken over te nemen en hun eigen draai te geven aan 
dit collegejaar. De ouderejaars blikken terug op de opgedane ken-
nis van het afgelopen jaar om straks een afstudeerrichting te mo-
gen kiezen, maar ook op de vele bedrijven waarmee we afgelopen 
jaar hebben kennisgemaakt en waarbij we mogelijk onze eerste 
baan zullen gaan vinden. We kijken terug op de goede borrels en 
avonden stappen en de leuke doch soms gênante herinneringen die 
daaruit volgden.

Uitgelicht: Lunchlezing TBA
Op 22 september kwam TBA langs om een lunchlezing te geven 
over de simulatie van container terminals. Het was een leuke 
toevoeging op de introductiedagen bij APM Terminals op de 
Tweede Maasvlakte, die ook klant zijn van TBA. TBA gaf een  
inhoudelijke presentatie over de aanpak van hun simulaties 
en hoe zij hun simulaties uiteindelijk implementeren in de  
werkelijkheid. Achteraf hadden zowel de studenten als  
afgevaardigden van KIVI, kritische vragen die voor een beter 
begrip zorgden de aanpak van TBA op conceptueel terminal 
ontwerpen. 

 
Terugblik op afgelopen jaar
Als bestuur van het dispuut kijken we alle vier met trots  
terug op dit jaar, want naast alle activiteiten met de studenten  
hebben we samen met de vakgroep ook weer stappen gezet in 
het onderwijs, hebben we bestaande samenwerkingen met part-
ners versterkt en leuke nieuwe bedrijven kunnen verwelkomen 
als partner, hebben we in het Alumni bestuur en de RvA  
waardevolle support gevonden en hebben we met samen met 
KIVI een reeks geslaagde activiteiten neergezet. Het was een 
topjaar en daarvoor willen we jullie allemaal bedanken. We  
kijken uit naar wat komend jaar weer allemaal gaat brengen. 

Activiteitenoverzicht

22 mei  Excursie Unilever

11 juni  Excursie Cisco

25 juni  Afscheidsfeest Ad den Hollander

2 juli  Eindejaarsbbq

16 augustus Study tour

5 september Kick-off bbq

16 september Deerns lunchlezing

23 september TBA lunchlezing

Van het bestuur

door: het bestuur
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Van het bestuur |5

Uitgelicht: Excursie Unilever
Na een succesvolle lunchlezing eerder in het jaar, is op 22 mei 
een bezoek gebracht aan de sourcing unit in Oss waar de Unox 
producten zoals soep en rookworst worden geproduceerd. 
De dag begonnen met een introductie van het bedrijf, en het 
programma op de dag zelf. Na een korte presentatie is de fab-
riek bezocht. Opvallend was het indrukwekkende niveau van  
automatisering als ook het tempo waarmee de volle blikken 
soep door de fabriek vlogen. Na de rondleiding waarbij de 
productielijnen van alle belangrijke productgroepen van Unox 
bekeken werden, was het tijd om onszelf te bewijzen. In een 
supply chain game is in twee groepen de strijd aangegaan om 
te zien wie zo efficiënt mogelijk aan de marktvraag kon vol-
doen.

Van het nieuwe bestuur
Het eerste kwartaal zit er alweer op en voor de nieuwe lichting 
begon het collegejaar met twee enerverende introductieda-
gen. Tijdens de excursie bij APM Terminals aan de Maasvlakte 
in Rotterdam maakten wij kennis met de potentie die de mas-
ter te bieden heeft. Na een stel activiteiten op het strand en 
een ‘very serious’ quiz in het hostel was het tijd om elkaar beter 
te leren kennen. De volgende dag werden onze hersenen ge-
prikkeld door een case en een barbecue zorgde voor een  
mooie afsluiting. De sfeer tijdens deze dagen was telkens erg 
goed en iedereen is gemotiveerd aan de studie begonnen. 

Ook de wisselborrel was zeer geslaagd. De opkomst was 
groot en de aanwezigheid van PHD’ers en tweedejaars 
zorgde voor een leuke samenstelling. Het oude bestuur pre-
senteerde ons als nieuw bestuur en in een paar tellen was 
duidelijk dat het een mooi jaar gaat worden. Namens het 
gehele bestuur wil ik onze voorgangers bedanken voor de 
grote stappen die zij het afgelopen jaar hebben gezet. Wij zijn  
gemotiveerd om deze goede lijn door te trekken en gaan ons 
inzetten voor interessante excursies, lezingen, een studiereis 
en meer. Ook willen wij studenten en alumni dichter bij elkaar 
brengen omdat een netwerk onvoorstelbaar nuttig kan zijn. 

Maurice Lammerts  Voorzitter
Marnix van der Heide  Secretaris
Gijs de Haan   Penningmeester
Oscar Binneveld   Commissaris Extern

Nieuwe bestuur tijdens de wisselborrel

Fo
to

’s:
 D

is
pu

ut
 T

P

TEL-verantwoord speelgoed

Van het bestuur

Fo
to

’s:
 D

is
pu

ut
 T

P



                6|Van de sectie

       VAN DE SECTIE

In de sectie Transport Engineering & Logistics ontwikkelen we 
nieuwe technieken voor ontwerp, besturing, simulatie en optima- 
lisatie van transportsystemen. Dit is broodnodig: transportsyste-
men worden steeds groter in omvang, complexiteit en mate van 
vervuiling; tegelijkertijd verwacht de maatschappij dat trans-
portsystemen steeds veiliger, efficiënter, en duurzamer worden. 
Conventionele ontwerptechnieken houden hier geen rekening 
mee. Toekomstige transportsystemen moeten daarom op een  
andere manier ontworpen worden dan voorheen, met meer aan-
dacht voor besturing, mogelijkheden van ICT, energiegebruik, 
en omgeving. Het is nu de grote uitdaging om te bepalen hoe dit  
precies gedaan moet worden!

De sectie pakt deze uitdaging op door gericht onderzoek te 
doen op 3 nauw gerelateerde thema’s: (1) De dynamiek van 
de interactie tussen materialen en transportcomponenten;  
(2) het slim besturen van individuele transportwerktuigen; en 
(3) het continu coördineren van de interacties tussen groepen 
van transportvoertuigen. Het onderzoek van wetenschappelijke 
staf, promovendi èn studenten leidt in eerste instantie tot 
nieuwe ideeën binnen de thema’s op zich. Daarnaast ontstaan 
ook nieuwe innovatieve transportconcepten door de integratie 
van ideeën uit de verschillende thema’s. 

Inter terminal transport
Een concreet voorbeeld van onderzoek dat aspecten uit elk van 
de thema’s bevat is onderzoek naar het zogenaamde inter ter-
minal transport (ITT) systeem voor de Maasvlakte 1+2 in 2030. 
De bouw van Maasvlakte 2 heeft het havengebied in Rotterdam 
met 1000 hectare nieuw haventerrein uitgebreid. Terminals van 
APMT en Rotterdam World Gateway worden op dit moment 
gebouwd. Samen met de drie grote terminals die al op Maas-
vlakte 1 in gebruik zijn (ECT Delta, Euromax, APMT Maasvlakte 1) 
kan een mondiaal container hub complex worden gerealiseerd, 

waarvan verwacht wordt dat er meer dan 30 miljoen TEU per 
jaar rond 2035 verwerkt zullen kunnen worden. 

De vijf terminals van Maasvlakte 1 en 2 werken niet op zichzelf. 
Ze gebruiken een gemeenschappelijk infrastructuur met  
betrekking tot douane activiteiten, zoals container scanning, 
en container depots. Daarnaast zullen de terminals interne 
transport bewegingen tussen verschillende locaties op Maas-
vlakte 1 en 2 genereren.  De volumes van deze interne trans-
port bewegingen worden als substantieel ingeschat: Tussen 
de 2 en 5 miljoen TEU per jaar. Het is de vraag hoe dit interne  
container transport of Maasvlakte 1 en 2 georganiseerd moet 
gaan worden. Naïeve aanpakken over de weg zullen leiden tot 
grote bereikbaarheidsproblemen van het havengebied.

Wij hebben samen met Master studenten in samenwerking met 
de Erasmus Universiteit en het Havenbedrijf van Rotterdam 
vanuit verschillende perspectieven onderzoek gedaan naar het 
beantwoorden van deze vraag. Elk van de 3 thema’s van TEL zijn 
hierbij aan bod gekomen: De interactie tussen materialen (in  
dit geval containers) en werktuigen is geanalyseerd bij het  
bepalen van toekomstige aankomst en vertrekpatronen van ITT 
containers; de besturing van individuele transportvoertuigen is 
onderzocht bij het maken van een gedetailleerd simulatiemodel 
van het toekomstig ITT systeem; alternatieve voorstellen voor 
de coördinatie tussen de tientallen voertuigen die de ITT  
containers moeten verplaatsen zijn onderzocht om de prestaties 
van het ITT systeem als geheel te optimaliseren.

Op deze manier draagt ons onderzoek met nieuwe trans-
portconcepten bij aan het voorbereiden van de haven op de  
efficiënte verzorging van deze grote hoeveelheden van ITT, wat 
vervolgens weer kan leiden tot een verbeterde bereikbaarheid 
van het havengebied als geheel!

Van de sectie

door Dr. Rudy Negenborn



Getting enthusiastic about 
these pieces of steel?

With nearly 7,000 professionals providing services world-wide 
from 100 offices in 35 countries, Royal HaskoningDHV carries 
out more than 30,000 projects every year.

Our experts in industry, energy and mining serve a wide range of 
industry sectors. These include oil and gas, chemicals, energy, resource 
recovery, mining, heavy industry and logistics.

As leader in sustainability and innovation, Royal HaskoningDHV provides 
the next exciting step in working towards enhancing society together.

RoyalhaskoningDHV is always looking for people with a talent for their 
profession. Are you ambitious, flexible, a team worker and interested in a 
position with us? 

Johan Pruisken
Director Advisory Group
T: +31 102865445
M: +31 629065861
E: johan.pruisken@rhdhv.com

royalhaskoningdhv.com
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The manufacturing process of an aircraft is a very complex one. 
Not only in terms of engineering but also in terms of logistics. The 
large scale use of new materials like GLARE® still poses challenges. 
Richard van Osnabrugge completed his graduation project at Fok-
ker Aerostructures, where he analysed the current manufacturing 
process of GLARE® panels for the Airbus A380, and investigated in 
which way this process could be improved to make it suitable for 
use on a larger scale. 

GLARE® 
One of the key drivers during the design of an aircraft is the 
reduction of its structural weight. For the next-generation nar-
row-body aircraft (2020), Fokker Aerostructures considers the 
GLARE® material as an important candidate. GLARE is a mem-
ber of a family of materials called “Fibre Metal Laminates”, and is 
consisting of thin layers of aluminium sheet and unidirectional 
glass fibre layers embedded in an adhesive system. It has sever-
al benefits over the traditional used aluminium alloy 2024-T3, 
such as improved damage tolerance (metal fatigue and impact 
resistance), corrosion and fire resistance and its specific weight 
is about 15-30% lower.
The first - and still the only - aircraft with GLARE® fuselage panels 
is the Airbus A380, the world’s largest passenger airliner, with a 
production rate of 30 aircraft per year. For narrow-body aircraft 
series, the production rate lies at roughly 45 aircraft per month. 
However, the current (small scale) production system at Fokker 
Aerostructures is not able to cope with these increasing and high 
volumes. So how could this be achieved? The thesis investigated 
the following research question: “How to design a scalable pro-
duction system for complex Aerospace GLARE® sub-assemblies 
and parts from a Single Shot Bonding (SSB) perspective?”

Reducing transactions
The current manufacturing process is analysed by using a Value 
Stream Map in combination with the Transaction Cost Theory 
(TCT). This gave insight where in the current process the most 
transactions (handlings) occur. Research shows that the most 
time and transaction consuming process is the lay-up phase of 
a GLARE® panel. Therefore, the technical feasibility to reduce the 
number of transactions is investigated by means of a series of 

Afstudeerverhaal

door Richard van Osnabrugge

Production SyStem LogiSticS at Fokker
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Figure 1: Stringer panel
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tests. The first testing phase defined the reference situation, 
and gave more insight in the actual dimensions of the delami-
nations within the panel. During the second phase, the idea of 
adding extra adhesive is tested to see if it actually closes the 
gap (see Figure 2 and Figure 3). Although still some errors are 
shown on the c-scan images, the entered path showed prom-
ising results. With precaution, and the strong note that it needs 
further research, it is assumed that this SSB method could be 
implemented successfully (scenario 2). But also alternative 
methods are proposed, such as the manufacturing of a com-
plete barrel (scenario 2a), the paintstreet (scenario 2b) and the 
continuous autoclave (scenario 2c). All these proposed alter-
natives show less transactions, which means the complexity is 
decreased.
Designing a future state production system is done by propos-
ing several scenarios and improvements, and the TCT is used 
to theoretically determine which of these scenarios is the most 
“lean”. Since a lower number of transactions will result in a less 
complex product with less chance on errors (zero-defect pro-
duction), less waste, and easier to manage processes, and thus 
also lower costs, each scenario is developed with thought that 
the number of transactions should be as low as possible. The 
number of transactions are scaled with respect to the Basecase 
scenario, to determine the level of complexity.

Results
The developed model is a preliminary model to determine the 
relationship between the number of transactions, and the cost. 
Since there does not yet exists a large scale GLARE® manufac-
turing system, it is not possible to determine the exact cost. 
Therefore, the level of complexity is used to give an indication. 
The Basecase scenario is scaled to index 100 and all other sce-

narios and improvements are indexed according to this value. 
The level of complexity for scenario 2 is 39.17, for scenario 2a 
34.50, for scenario 2b 36.36, and for scenario 2c 37.62. Here, 
one could see that scenario 2a has the lowest level of complex-
ity (34.50), and thus it is assumed that this scenario also has the 
lowest cost.
The strategy of Fokker for their future manufacturing system is 
a long-term project. However, already in the beginning the vi-
sion should be clear. The research shows that SSB is the proper 
way forward for the future of the GLARE® material; scenario 2 
performs better than scenario 1 (Basecase). Also, two out of the 
three improvements within the SSB scenario show promising 
results, which are scenario 2a (seamless barrel concept) and 
scenario 2b (paintstreet). When combining these two scenario, 
an even lower level of complexity is achieved, namely 29.30.

Figure 3: Microscopic overview

Afstudeerverhaal

Figure 2: Specimens
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“Ik flexibel?

Jazeker, met veerkracht kom je een stuk verder”

Henk Weterings

Engineering Manager Mechanical Engineering

Afstudeerders

Werkstudenten

design engineers

structurAl engineers

sAles-concepts engineers

r&d engineers

HydrAulic engineers
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  MENSBEELDEN
We hebben het allemaal weleens meegemaakt. De avondspits 
in het centrum van een grote stad. Verkeerschaos. Langzaam 
rijden en stilstaan voor een stoplicht. Ongeduld en irritatie alom. 

En dan, ver achter ons, een blauw zwaailicht. Een sirene maant: 
“Laat me door. Ik vervoer een medemens in doodsnood.” Op-
eens is de haast om thuis te komen vergeten. We zoeken naar 
mogelijkheden opzij te gaan, desnoods het trottoir op, en de 
ambulance doorgang te verlenen. En als de gele ziekenauto ons 
voorbij laveert, gebruik makend van de ontstane corridor, zijn we 
in gedachten bij die mens op weg naar het reddende ziekenhuis. 
Die voor ons onbekende mens is in luttele seconden geworden 
tot een soortgenoot, een van ons, met wie we ons verbonden 
voelen. “Ik hoop dat je het redt” wensen we hem inwendig toe.

Deze compassie is kenmerkend voor ons als soort. De 
evolutionaire biologie heeft ontdekt, dat homo sapiens zich in 
de loop van de tijd geëvolueerd heeft tot een homo empathicus 
en dat in de Darwinistische strijd om te overleven nu juist dat 
empathisch vermogen de bron van onze grootste kracht 
is gebleken. Concurrerende humanoïden moesten het 
in de dageraad van de mensheid tegen ons afleggen en 
stierven uit. Wat hadden wij wel en zij niet? Het antwoord is 
zowel eenvoudig als onthutsend. Het grote verschil is, dat 
wij beschikten over een moreel besef en dat zij die eigen-
schap niet hadden. De kern van moraliteit is gelegen in het 
vermogen, rekening te houden met de belangen van onze 
soortgenoten. Morele goedheid, het bewustzijn in zekere 
mate verantwoordelijk te zijn voor het wel en wee van onze 
medemens, vergroot dus wezenlijk onze effectiviteit. Voor ons 
als soort, maar ook, op een lager aggregatieniveau, voor onze 
onderneming, en zelfs, op singulier niveau, voor ons als individu.
Een verrassend inzicht. Vooral sinds de val van de Berlijnse 

Muur in 1989 probeerde men ons immers in versterkte mate 
te overtuigen van de juistheid van homo economicus als 
mensbeeld. Dat mensbeeld is echter verbonden met een 
paradigma dat onverenigbaar is met dat waarnaar het mens-
beeld van de homo empathicus verwijst. Hoe zit dat nu?

Het mensbeeld van de homo economicus is gefundeerd in een 
wereldbeeld dat geformuleerd is door de Britse filosoof Adam 
Smith, die daardoor beschouwd wordt als de grondlegger van 
de economie als wetenschap. Volgens hem bestaat er een soort 
natuurlijke orde, waarin een onzichtbare hand de mensheid leidt 
naar collectieve welvaart. Deze onzichtbare hand wordt aange-
duid met marktwerking. Het nastreven van eigenbelang zou 
automatisch leiden tot de beste resultaten voor iedereen.  
Het credo van de Invisable Hand als rechtvaardiging van 
een markt van laisser faire en de daarmee gelegitimeerde 
hebzucht en egoïsme als uitgangspunten van onze  
economische orde en de inrichting van onze bedrijvigheid, 
heeft ons inmiddels in een wereldwijde economische cri-
sis gestort. Ook vooraanstaande economen in ons land ver-
werpen tegenwoordig het dogma van de onzicht- bare 
hand als uitgangspunt van ons economisch handelen.

Het mensbeeld van de homo empathicus en het ermee ver-
bonden wereldbeeld lijkt een meer belovend perspectief te 
bieden. Meer weten? Ga naar www.tenhaaf.com. U kunt zich 
daar ook abonneren op de weblog.

Column: HOOP
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Smoelenboek

TEL STUDENTEN 2014-2015

Afgelopen september zijn er 30 enthousiaste studenten begon-
nen met hun master Transport Engineering and Logistics. Het 
jaar werd goed ingeluid door het introductieweekend waarin 
kennismaking met het vakgebied en gezelligheid elkaar afwis-
selden. 

Op de eerste dag is er een bezoek gebracht aan de APM terminal 
op de maasvlakte II. De terminal die eind dit jaar in bedrijf zal 
worden genomen was nog in testfase. Maar desondanks heb-
ben wij een goede impressie gekregen van de werking van een 
container terminal. Diezelfde middag is iedereen ingestapt in 
de ADO-bus om zich richting Haarlem te begeven. Onderweg in 
werd er gepauzeerd in Zandvoort konden sommige studenten 
het niet laten een frisse duik te nemen. Na een welverdiende  
hamburger werd de avond tot in de kleine uurtjes doorgezet in 
“het studentencafé” van Haarlem. Daar werden de biertjes en 
andere drankjes natuurlijk niet zomaar afgeslagen. Deze avond 
een uitgelezen mogelijkheid om elkaar op een ander niveau te 
leren kennen.

De volgende dag werd er alweer vroeg gewerkt aan een case 
over een bagage systeem voor een veerdienst. Bij de case, die 
werd gegeven door  professor Lodewijks, had de een er wat 
meer moeite mee dan de ander dit afhankelijk van het aan-
tal genuttigde drankjes van de avond daarvoor. Dit alles werd 
uiteindelijk afgesloten met een presentatie van het dispuut en 
een BBQ op de faculteit.

Al met al, een uitstekent begin waarin hebben kennis gemaakt 
met elkaar én de studie.
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Alumnus Thomas Rubbens heeft een hele diverse carrière achter 
de rug. In een reeks van 8 vragen ontdekken we welke stappen hij  
heeft gemaakt in zijn carrrière en hoe hij nu terug kijkt op zijn studie 
Werktuigbouwkunde.

Hoe is uw studietijd verlopen en hoe kijkt u daarop terug? 
Ik denk met veel plezier terug aan Delft. Hoogtepunten waren 
voor mij de activiteiten buiten de dagelijkse studie en mijn af-
studeerwerk. Ik herinner me het oprichten van studentenpartij 
“No Nonsense ‘84” en het lidmaatschap van de Faculteits- en  
Universiteitsraad. Het was (toen ook) de tijd van de hervorming 
van de  studiefinanciering en start van de twee fasen structuur. 
Veel was in beweging en dat was interessant. Als ik nu de 
berichten over het sociaal leenstelsel hoor is er wat dat betreft 
niet veel veranderd. Mijn zoon studeert sinds kort ook tech-
niek, hij heeft het naar zijn zin in Twente. Door hem ben ik weer 
helemaal op de hoogte.

Waar bent u op afgestudeerd en hoe heeft u het afstuderen 
ervaren? Heeft u nog tips? 
Prof. Prins, toen decaan van Werktuigbouwkunde, was zo 
vriendelijk om zich in die tijd over mij te ontfermen toen Prof. 
Meeuse, helaas vanwege persoonlijke omstandigheden, met 
vervroegd emeritaat ging. Mijn afstudeerwerk betrof het 
bouwen van een simulatiemodel voor steenkolen transport 
over binnenwater naar de Nederlandse elektriciteitscentrales. 
Computersimulatie was toen een heel nieuw begrip. Dat kan ik 
iedereen aanraden. Doe iets nieuws, dat motiveert. Iets nieuws 
doen is later als een rode lijn door mijn carrière gaan lopen.

Hoe kwam u destijds terecht bij Corus voor uw eerste baan? 
Hoe verliep het zoekproces naar een eerste werkgever? 
Tijdens mijn afstudeeropdracht heb ik een jaar gewerkt bij 
ESTS, het ingenieursbureau van Hoogovens IJmuiden. Ik ben 
vervolgens breed gaan solliciteren, het was een goede tijd 

voor Technische Logistiek studenten. Ik kon bij verschillende  
ingenieursbureaus terecht maar ook bij het staalbedrijf Hoog- 
ovens IJmuiden.  Het was geen gemakkelijke keuze. Uiteindelijk 
heb ik voor Hoogovens gekozen omdat ik daar meteen leiding 
kon geven aan een team. Mijn opdracht als manager van de 
Transport Survey afdeling was het volgen en verbeteren van het 
transport van rollen staal over de hele wereld. Deze “hands-on” 
functie beviel goed en vanaf dat moment heb ik altijd gekozen 
voor functies in de lijn, dichtbij het primaire proces van een 
bedrijf. Achteraf bezien hebben de ervaringen opgedaan met 
verschillende bedrijfsstages tijdens mijn studie mij enorm  
geholpen bij deze keuze.

Uw carrière tot nu toe is vrij divers, kunt u een inzicht geven 
in de besluiten die hebben geleid tot het switchen van 
werkgever of de stap tot ondernemerschap?
In mijn carrière hebben inkoop, logistiek en innovatie steeds 
centraal gestaan. Dat heb ik altijd zorgvuldig bewaakt. Ik geloof 
in het creëren van een “Personal Brand”. Maak het voor bedrijven 
gemakkelijk om je te plaatsen. Ik hou van verandering, en door 
het constant houden van de “Personal Brand” is het gemakkelijk 
om van staalindustrie, via een rederij, een aerospace bedrijf 
naar een bierbrouwer te gaan. Als je iets doet moet je het goed 
doen dus ik heb in elke sector voor langere tijd gewerkt. Na en-
kele jaren spelen met het idee van een eigen bedrijf wilde ik in 
2006 het ondernemen ervaren. Ik heb toen met een oud studie- 
genoot een bedrijf gestart dat gericht is op innovatie in de zorg. 
Het is inmiddels succesvol en het groeit, nu ook buiten de zorg. 
Door deze stap is mijn respect voor ondernemers bevestigd. 
Voor mijzelf heb ik ontdekt dat het ondernemen binnen grotere 
organisaties mij meer voldoening geeft. Het biedt de variatie 
en de intellectuele uitdagingen die ik zoek. Toen Heineken mij  
vervolgens vroeg om Inkoop en Logistiek Manager in het Inno- 
vation Team te worden hoefde ik daar niet lang over na te  
denken. Nieuwe dingen doen!
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THOMAS RUBBENS IN 8 VRAGEN
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Wat zijn belangrijke tools in uw carrière geweest bij het op-
timaliseren van logistieke processen?
Mijn eerste tool in logistiek was gebrekkige simulatie software 
op een van de eerste IBM PC’s. Geen harddisk, geen internet. 
Het heeft me vele maanden gekost de software aan de praat 
te krijgen. Resultaat was dat ik meteen ook de kern van het 
logistieke proces dat ik wilde simuleren door en door leerde 
kennen. Dat is altijd mijn methode gebleven. Investeer in het 
begrijpen van de kern van een logistiek vraagstuk. Go slow to 
go fast.

Wat zijn op dit moment de belangrijkste uitdagingen van 
Heineken op gebied van supply chain management?
Dat is een hele brede vraag. Bier brouwen is in sommige 
opzichten vergelijkbaar met het produceren van staal. Het  
proces is al duizenden jaren oud en in die tijd niet essentieel 
veranderd. Brouwerijen zijn inmiddels wel veel efficiënter en 
sinds processen nauwkeuriger gestuurd kunnen worden is de 
kwaliteit van het bier ook enorm toegenomen. Traditie speelt 
een belangrijke rol in bier. Dit kan soms vooruitgang in de weg 
staan. Een succesvolle bierbrouwer weet consumenten steeds 
weer te verrassen. Innovatie van producten, verpakkingen en 
tapsystemen zijn een belangrijk middel hiervoor. Dit bete-
kent steeds kortere productcycli, meer SKU’s, meer variatie 
van het aanbod van merken. Dit vraagt om slimme logistieke  
concepten en de beste partners in de supply chain. Hoe  
bewaren we efficiency en leveren we tegelijkertijd meer  
verschillende producten af in meer verschillende verpak- 
kingen in bijna alle landen van de wereld. Minder zelf doen, 
meer uitbesteden, dat is een uitdaging, dat is interessant.

Wat zijn uw verwachtingen en plannen voor de komende 
jaren met betrekking tot Heineken, maar ook voor uzelf?
Heineken Innovation zal meer en meer open worden. De be-
ste ideeën en technologieën liggen buiten het bedrijf. Mijn 
team ontwerpt en bouwt de beste externe supply chains.  
Daarvoor moeten we soms heel bijzondere contracten sluiten. 
In september heeft Heineken THE SUB geïntroduceerd in 
Nederland. Het creatief design en de ontwikkeling van de 
thuistap hebben we volledig uitbesteed. Nu alle aandacht op 
wereldwijde uitrol. Tegelijkertijd zoek ik met mijn team alweer 
actief naar nieuwe producten, technologieën, verpakkingen 
en tapsystemen. Voor de volgende verassingen van Heineken 
voor de consument.

Welke onderwerpen horen op het studieprogramma van 
iedere TEL student te staan?
Het is belangrijk om buiten je vak te kijken. De grootste concur-
rentie komt vaak van buiten de sector. Wie had 15 jaar geleden 
gedacht dat de camera industrie met telefoons moet gaan  
concurreren? In bier concurreren we al lang niet meer alleen 
met andere brouwers. Softdrinks, wijn, mixdranken, de con-
sument houdt zich niet aan de grenzen van de sector, oriën-
teert zich breed en wil variatie. Bouw in je studieprogramma 
kennis van andere vakgebieden in. Juist de grensvlakken 
zijn interessant en bieden kansen, dat ervaar ik elke dag, als  
ingenieur in een door marketing gedreven omgeving.

Alumnus aan het woord
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    Thomas Rubbens in het kort

    2011 - heden     Global Innovation Manager 
                                   afd. Global Marketing Heineken International    

    2008 - 2011        Purchasing & Logistics Manager bij Heineken  
               International

    2006 - 2008        Eigenaar bij Anchor Ventures B.V. (M2M commu-
               nicatie van activiteiten in de zorgsector)

    1998 - 2006         VP Procurement bij Fokker Technologies

    1995 - 1998         Director Forwarding bij Wijnne & Barends B.V.

    1988 - 1995         Sales Manager Packaging Steel / Procurement     
                Manager Bulk Materials / Transport Survey  
                                    Manager bij Hoogovens IJmuiden

    1981 - 1988         Werktuigbouwkunde aan de TU Delft,  
               specialisatie  in de Technische Logistiek
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Eventuele vragen met betrekking tot deze afstudeerders van de sectie Transportation, Engineering & Logistics kunt u richten aan het dispuut. 
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K. Aslan   Amphibian - Transport over Land en Water
T.J.W. Bentvelsen  Container terminal layout, automation and productivity
K.B. Chhadva   Tracing and tracking agriculture products
K. de Groot   Modeling the TEN-T European transport network
R.M. Draisma   Speed regulation and control solutions for belt conveyor drive system
D. Duppen   Automation and control of dry bulk terminals
K. Erdem   Containerisation of wood pallet transportation
I.C. Gelens   Information integration for container terminal management and   
    operations
K.A.J. Haccou   Operational stragegies for barge rotation planning
S. Kraijema   Review of vehicle rostering approaches in railway
L.S.J.C. Lanphen  Bio equipment
G.M. Mul   Torrefaction and densifaction of woody biomass
A. Nuur   Air emissions during bulk handling and storage
O.D. Plooij   Sustainability of conveyor in food & beverage industry
B.R.E. Rinsma   Energy savings of human conveyance systems
P.J. Schilder   Steelmaking scheduling approaches
N.P. Schoorl   Development of Vessel Train Concept
K.R. Thieme   Economic analysis of automated maintenance in transport systems
R.W. Toetenel   Contact models for modeling cohesive materials
S.W. Valk   Emerging approaches ofr improving port accessibility
M.L. van Blijswijk  Overview of characteristics of belt conveyor system and application
E.W.L.A. van Bodegom Technology enabling new roles of port authorities
S. van den Brand  RFID-based information integration in manufacturing
S.A. van Koppel  Practical aspects of belt pipe conveyors in comarison to the open   
    trough belt conveyers
M.C.M. van Tol  Case study speed control for improving energy efficiency of belt   
    conveyors
J.K. van Zeeland  Applications of RFID technology in Terminal Container Handling
M. Vermeer   Wear of the pivot points of a clamshell grab
P.A. Willekens   Calibration and verification experiments for Discrete Element 
    Modeling
B.N. Wols   Steelmaking scheduling
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INTELLIGENT MAINTENANCE OF BELT 

The motivation to continue my study in the field of bulk materi-
al handling and transport roots in my former life. My hometown 
Rizhao, is a small city, yet one of the largest bulk ports in China 
(Fig. 1). From 2004 to 2012, I finished my BSc and MSc in mechani-
cal engineering with the background of design of port equipment 
at Wuhan University of Technology. Between 2008 and 2010, I 
was also granted a rare opportunity to work at the university as a 
mentor. In September 2012, I started my new chapter of life as a 
PhD candidate at Delft University of Technology, with Prof. dr.ir. G. 
Lodewijks as my promoter and dr.ir. Yusong Pang as my supervisor. 
It is a great experience to work as a PhD at TU Delft, with outstand-
ing research facilities and a supportive working atmosphere in our 
group. Besides that, it is an amazing adventure with wide involve-
ment of dynamic communities and activities, while as a residence 
in peaceful and picturesque Delft. 

Introduction
Belt conveyor systems are largely involved in bulk transport ap-
plications. Large-scale belt conveyor systems can be 30km long 
with the capacity of thousands of tons per hour. The continuous 
uninterrupted performance of belt conveyor systems depends 
on the reliability of components, such as idler rolls. Facing these 
spatially distributed idler rolls with characteristics of random 
failures; the traditional maintenance strategy of ‘crew walking 
along the conveyors’ cannot meet the challenge, especially for 
large-scale overland belt conveyors.

Alternatively to the traditional maintenance strategy, Intelli-
gent Maintenance is a promising solution. In 2003, Prof. Ga-
briel Lodewijks published the paper “Strategies for Automated 
Maintenance of Belt Conveyor Systems” in the Proceedings of 
the BELTCON 12 Conference. In the paper, the concept for of In-
telligent Maintenance of belt conveyors was introduced for the 
first time. I was intrigued and amazed by the concept of Intel-
ligent Maintenance when I was considering to pursue my PhD 
abroad. With the support of China Scholarship Council, I started 
the research project on Intelligent Maintenance of Large-scale 
Material Transport Systems.

Promovendus aan het woord

by Xiangwei Liu

CONVEYORS IS COMING

Figure 1: Rizhao Port (http://news.xinhuanet.com/2013l-
h/2013-03/12/c_124449451.htm)
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The goal of the project is to develop an Intelligent Maintenance 
system for belt conveyors that can fulfil the task of idler main-
tenance without human involvement. The proposed Intelligent 
Maintenance system consists of a data acquisition subsystem, a 
decision-making subsystem, a robotic replacement subsystem, 
a logistics control subsystem, and a communication subsystem 
(Fig. 2). Within the five subsystems, robotic idler replacement 
systems have been introduced recently. For instance, Sandpit 
Innovation has developed the ‘Spidler’ system (Fig. 3). I will fo-
cus on the development of the data acquisition subsystem and 
the decision-making subsystem.

Data acquisition subsystem
The goal of the research project is to justify a feasible yet re-
liable method for the idler roll monitoring. The object of the 
data acquisition subsystem are mainly the two bearings inside 
each roll. Temperature, vibration and acoustic sensing tools are 
widely accepted for general bearing monitoring. However, the 
effectiveness of these manners has not been justified for the 
specific application of the idler roll monitoring.
Experimental study will be carried out for the justification of 
monitoring methods. Currently, I am working on the research 
proposal for on-site and laboratory idler experiments. We will 
design idler test rigs equipped with multi sensors. Thermo-
couples, Infra-red sensors, acceleration sensors, microphones 
as well as acoustic distance sensors will be installed to collect 
data. For the justification, it is essential to collect and compare 
data of idler rolls in healthy/failed conditions. For this reason, I 
propose to test idler rolls of different utility ages for the on-site 
experiments, and to test rolls with(out) induced defects for the 
laboratory experiments. 

Decision-making subsystem
The decision-making subsystem will be realized by an inno-
vative Physics-Data Integrated Decision-making method. The 
Physics-Data Integrated Decision-making method combines 
the theoretical prediction of lifetime and the data mining of 
real-time monitoring data of idler rolls.
For the theoretical prediction of the fatigue lifetime of idler 
rolls, the emphasis is on the precise prediction of the load on 
the bearings of idler rolls. The load on the bearings comes from 
the material transported, the belt and the roll itself. The inter-
esting and challenging point of the load analysis is that, it is 
an interdisciplinary area of mechanics of bulk solids (i.e., coal), 
mechanics of viscoelastic material (the belt) and mechanics of 
elastic material (the roll).  
In my second year, I developed a new theoretical approach for 
the prediction of the load distribution among idler rolls (Fig. 4). 
Few theoretical approaches have been developed on this topic. 
Thanks to Prof. Gabriel Lodewijks and Assoc. Prof. Craig Wheel-
er from the University of Newcastle, I got the opportunity to 
carry out experiments at the University of Newcastle, Australia. 
The experiments also drove me to challenge the hypotheses 
of the movements of the belt and bulk material from former 
researchers. I developed new hypotheses, and integrated them 
into my model. Comparisons of experimental measurements 
and predictions of the model show a rather good correlation. 
In the future, I will develop a knowledge database and an  
intelligent algorithm for the data mining. The proposed  
knowledge database represents the failure mechanism of idler 
rolls. Artificial Intelligence will be applied to mine the acquired 
data, to compare with the knowledge database, and to draw a 
conclusion on the condition of idler rolls.

Summary
Foreseeing the advantages of Intelligent Maintenance of belt 
conveyors, great opportunities and challenges arise for the  
academia and the industry. The knowledge we produce in this 
research project is an important source for the development 
of Intelligent Maintenance in the near future. Besides that, the 
theoretical approach of the load prediction on the idler rolls 
can be an effective tool for the optimum design of idler rolls 
with a variety of parameters.
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Figure 2: Architecture of Intelligent Maintenance

Figure 4: Load Analysis
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Figure 3: Spidler by Sandpit Innovation
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Het is een project van ongekende omvang en belang, niet alleen 
binnen de transport en logistieke industrie, maar ook voor 
Nederland als geheel. In de serie ‘Vanaf Maasvlakte 2’ zullen we 
in gesprek gaan met mensen die een belangrijke bijdrage hebben 
geleverd aan dit immense project. In deze laatste editie gaan we 
in op de maatschappelijke rol die de Maasvlakte 2, en de haven in 
het geheel, in Nederland heeft. Is het wenselijke dat een haven blijft 
groeien, en zo ja, moet daar niet wat tegenover staan? We spreken 
Evert Hassink van Milieudefensie om hier verder op in te gaan. Als 
inhoudelijk medewerker van de campagne verkeer is hij destijds 
nauw betrokken geweest bij het Maasvlakte 2 project. 

Milieudefensie en Maasvlakte 2 
Milieudefensie streeft naar een duurzaam Nederland met min-
der verspilling. De focus ligt hierbij op de impact op mensen. 
Het werk van Milieudefensie is opgedeeld in vier thema’s; ver-
keer, voedsel, grondstoffen en energie. Aangezien met de aan-
leg van de Maasvlakte 2 veel extra (vracht)verkeer gemoeid is, is 
het geen verassing dat het project de interesse van Milieudefen-
sie gewekt heeft. Dit begon nadat de planologische kern-
beslissing (PKB) begin 2005 door de Raad van State verworpen 
is op basis van verschillende bezwaarschriften. Bij het herzien 
van de PKB is ook de luchtkwaliteit in beeld gekomen aangezien 
deze wellicht niet aan de grenzen voldeed. Door het haven-
bedrijf werd een model gemaakt van de toename van uitstoot 
van schadelijke stoffen. Dergelijke modellen zijn gebaseerd op 
een veelvoud aan aannamen en voorspellingen met betrekking 
tot de verkeersstromen en bijbehorende uitstoot. Vanuit 
Milieudefensie zijn hier twijfels bij getrokken. 
Het overbrengen van deze twijfels naar het havenbedrijf was 
echter lastig, beide partijen stonden niet open voor de dialoog. 

De juridische weg bleek echter geen duurzame optie, er was 
een grote kans dat de Maasvlakte 2 er toch zou komen. Toen een 
compromis in beeld kwam bood dat voor Milieudefensie zicht 
op blijvend resultaat. Onder leiding van onafhankelijk advies-
bureau IMSA is de dialoog geopend, en met een mooi uitkomst. 
Op februari 2009 is een overeenkomst bereikt over een maat-
regelenpakket welke ervoor zorgt dat de uitstoot van schade-
lijke stoffen met 10 procent daalt. Volgens Evert Hassink een 
mooi voorbeeld van concrete resultaten die behaald kunnen 

Vanaf Maasvlakte 2

door Daan Duppen

In gesprek met evert HassInk 
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worden door een partij als Milieudefensie. Nu de Maasvlakte 
2 vorm begint te krijgen worden steeds meer voorspellingen 
uit het originele model waarheid en kan er door het herberek-
enen van het model met de daadwerkelijke waarden bekeken 
worden in hoevere voldaan wordt aan de afspraken. Jaren na 
de orginele afspraken is Milieudefensie dus nog steeds be-
trokken bij de Maasvlakte 2. Op de vraag hoe de samenwerking 
nu loopt is de reactie positief; het havenbedrijf houdt zich tot 
op heden aan de afspraken die destijds gemaakt zijn.

De rol van de Rotterdamse haven in Nederland
Het mag duidelijk zijn dat er vanuit Milieudefensie bezwaren 
zijn tegen het verder groeien van de Rotterdamse haven. 
Belangrijk hierbij is het beeld dat in de media en politiek
geschetst wordt; de Rotterdamse haven wordt vaak gepresen-
teerd als boegbeeld van de hele Nederlandse economie. Vol-
gens Milieudefensie een beperkte en weinig duurzame visie 
op onze economie.  Er zijn nog vele andere sectoren die steun 
kunnen gebruiken. Anderzijds zouden er bij de voortdurende 
investeringen in de haven geen goede economische afwegin-
gen gemaakt worden. Leveren de investeringen en de daar-
opvolgende groei van transport vanuit de Rotterdamse haven 
de Nederlandse economie wel zoveel op? Door de ligging is het 
transport richting Duitsland vanuit de haven logisch, maar de 
groei van deze verkeersstroom is volgens Milieudefensie niet 
goed. Waar mogelijk moet dit transport vermeden worden, en 
als dit niet kan, is een variant van “de vervuiler betaald”  een 
goed alternatief.  De noodzakelijke verkeersstromen zouden 
daarnaast verduurzaamd moeten worden. Op de vraag wat 
vanuit milieudefensie de mening is over de doelstelling met 
betrekking tot de ‘modal split’ van de Rotterdamse haven (het 
marktaandeel van de verschillende transport modaliteiten 
voor het binnenlandvervoer) is de reactie positief. De haven 
van Rotterdam heeft als doel om in het jaar 2030 een groter 

deel van het achterland transport te vervullen met trein- en 
binnenvaartvervoer. Milieudefensie moedigt dit soort 
veranderingen aan, aangezien deze modaliteiten vaak een stuk 
duurzamer zijn.

Milieudefensie en de Rotterdamse haven
Naast het Maasvlakte 2 project zijn er wat Milieudefensie 
betreft nog andere vlakken waarop de haven andere keuzes 
zou kunnen maken. Naast verkeer zijn ook biobrandstoffen een 
belangrijk agendapunt voor Milieudefensie. De haven biedt 
ruimte aan het verwerken en transport van deze biobrand-
stoffen. Volgens Milieudefensie moet je je als haven afvragen 
of je hier altijd ruimte aan biedt, of alleen aan latere generaties 
biobrandstoffen. Deze zouden de landbouw minder in de weg 
staan. Ook een kolencentrale –tegenwoordig vaak gezien als 
een bron van energie die niet meer van deze tijd is- heeft een 
plaats in de haven gekregen.  
En dat is zonde, het havenbedrijf zou in de ogen van Evert Has-
sink juist een bedrijf kunnen zijn dat zich af laat rekenen op 
haar totale impact op economie en milieu. Als publieke 
onderneming moet het havenbedrijf voorop lopen als het gaat 
om verder kijken dan financiele resultaten.

Het modal split doel

Vanaf Maasvlakte 2

Binnenvaart, een goed alternatief voor wegvervoer
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De belangstelling voor online educatie groeit snel en daarmee is een nieuwe term ontstaan in onderwijsland: MOOC. MOOC staat 
voor Massive Online Open Course en is een digitale cursus gericht op grootschalige en interactieve deelname. Deze online cursus-
sen zijn vrij toegankelijk via het internet en bieden naast reguliere onderwijsmethoden en –materialen interactieve platforms voor  
de interactie tussen de studenten, professoren en onderwijsassistenten [1]. De eerste MOOC werd gelanceerd in Canada in 2008 als 
online rekencursus. Daarna groeide het animo gestaag tot in 2012 grootschalige belangstelling en enthousiasme voor deze revo-
lutionaire vorm van onderwijs ontstond. Er werden toen drie grote MOOC-sters opgericht: EdX, Coursera en Udacity. Gezamenlijk 
hebben zij inmiddels ruim 12 miljoen studenten met een grote diversiteit in achtergrond, opleidingsniveau en leeftijd [2].  

Sinds 2013 biedt de TU Delft ook online cursussen aan via het EdX platform. Dit platform is opgericht door Harvard en MIT en is 
inmiddels gelinkt aan 48 onderwijsinstellingen, biedt 180 MOOCs aan, telt 5 miljoen inschrijvingen en heeft al 175.000 certificaten 
uitgedeeld (juli 2014). Voor de MOOCs aangeboden door de TU Delft hebben zich inmiddels al 250.000 studenten ingeschreven [4]. 
Enkele van de onderwerpen die worden aangeboden door de TU Delft zijn [1]:

	 •	 Introduction	to	Aeronautical	Engineering
	 •	 Next	Generation	Infrastructures
	 •	 Introduction	to	Functional	Programming
	 •	 Responsible	Innovation	
	 •	 Delft	Design	Approach

Voor iedere student of alumnus biedt de wereld van MOOCs een goede mogelijkheid om vakkennis of algemene kennis bij te leren. 
Een	course	die	loopt	vanaf	november	2014	is	‘Solving	Complex	Problems’	[3].	Deze	cursus	gaat	dieper	in	op	multi-actor-systemen	in	
de implementatie van innovatie en kan een nieuw licht werpen op het ontwerp logistieke system.  

[1]      http://www.tudelft.nl/en/study/online-education/massive-open-online-courses-moocs/
[2]	 http://www.economist.com/news/briefing/21605899-staid-higher-education-business-about-experience-wel	 	
 come-earthquake-digital 
[3]  http://ankamulder.weblog.tudelft.nl/author/jlmulder/ 
[4]		 https://www.edx.org/course/delftx/delftx-tpm1x-solving-complex-problems-2146#	

door: Kristel ThiemeBLIJVEN LEVER MET MOOC’S

In de media



                                                                                                                                                   In de media|23       

Stel u voor; u bent jarig en geeft uiteraard een grote partij. Omdat u als Ingenieur al alles bezit wat uw hart begeert hebt u als 
cadeautip onderaan de uitnodiging een kleine envelop getekend, eventueel met de zin “Voor een nieuwe veranda voor ons huis 
in Italië” erachter. De meeste kennissen hebben dit verzoek gehonoreerd met een gul bedrag, echter ziet u in de verte een goede 
vriend met een grote grijns en een klein presentje aan komen lopen. U neemt het cadeau als een blij kind in ontvangst en ontdoet 
het van het papier… 

Alleen wat is het eigenlijk? U ziet een zwarte doos, glans kleurend, 
iets kleiner dan uw sigarenkistje, met bovenop een eenvoudige, doch  
intrigerende schakelaar. Wat doet deze schakelaar vraagt u zich af? U 
wil eerst raden, anders is het vertier er snel af. Zou het transformeren 
tot een robot? Verschijnt er plotseling een fles champagne? Is het een  
tijdmachine? Duizend-en-een gedachten schieten door uw hoofd en op 
het moment dat u de spanning echt niet langer aan kan, brengt u uw 
vinger naar de schakelaar, plots voelt u een kleine aarzeling, maar u besluit 
er toch voor te gaan…

Benieuwd wat de schakelaar doet?  Ga naar www.thinkgeek.com/product/ef0b/ en bekijk de video.

door: Maurice LammertsTHE USELESS BOX

In de media
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Sinterklaas is weer in het land en dus is het weer tijd om na te denken over transport gerelateerde cadeaus en logistiek  
verantwoorde cadeaustromen. Voor Sint, zijn stroopwafel- en kaaskameraden en roetpieten breekt er weer een zware 
tijd aan en dus dacht de redactie van NetwerkNieuws dat wat inspiratie wel op zijn plaats zou zijn. Dit cadeau brengt  
gegarandeerd in iedere kind (en volwassene) een passie voor transport en logistiek naar boven. Het is een beetje aan de  
prijzige kant met €169,95, maar dit betekent wel dat er geen eindeloze winkelavonden aan te pas hoeven komen. Met 1 cadeau 
is de hele familie voorzien! Vergelijkend warenonderzoek heeft aangetoond dat www.misterbricks.nl de beste deal aanbiedt. 

door: de redactieSINT MAERSK EN DE CARGO PIET

Foto: http://i.ytimg.com/vi/4Qm8gb3-9xg/maxresdefault.jpg 



After long preparation by the studytour committee the day had 
finally come. On the 16th of August 2014, a group of 16 students 
from the Transport Engineering and Logistics faculty of the Delft 
University of Technology started their journey to the far east. To 
be more specific, two notable countries were visited, namely  
Vietnam and South Korea. Accompanied by two teachers from 
the faculty, the group visited a number of relevant companies 
and experienced several cultural events that were important in 
the history of both countries. The business tour had a length of 
two weeks and ended on the 31st of August. 

The first part of the journey headed for Vietnam, a country 
which is developing rapidly and leaving a turbulent history  
behind. Several companies like Mercedes, Vietnam  
Brewery Ltd., PetroVietnam and FrieslandCampina were visited  
during our stay. It was clearly visible that due to governmental  
philosophy, companies were motivated to provide work for many  
employees. Therefore, not all parts of production processes 
were automated. Especially at Mercedes, much was done by 
hand. This is in great contrast with the car production facilities 
in Germany.

As a cultural experience, the students were provided with an 
excursion to the Cu Chi Tunnels. These tunnels are where the 
Vietnamese warriors have made their stand to the invading 
American forces. Since the Vietnamese did not have the gear 
to fight in a frontal assault, they had to find clever ways for  
defeating the opposite forces. It is not for us to judge which 
side was right, but the experience learned that both parties 
have done some horrible things to each other. Talking to the  
inhabitants of Ho Chi Minh City made clear that especially the 
younger generations have already forgotten about the war 
crimes from the past and are ready to move on. Also the vespa 
tour revieled the beauty and the livelyness of the city, which is 
different from when you do everything by the book.
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South Korea was the location for the second part of the  
journey. Two locations were visited for the tour, namely Seoul and  
Busan. Seoul is the largest city in South Korea and almost 
half the population of the entire country lives in this single 
city. Three relevant companies were visited here, which are 
PSA, Boskalis and DB Schenker. Busan is considered to be the  
logistics city of South Korea, where the largest part of the  
import and export for South Korea takes place. Together, the 
ports in Busan are currently the sixth largest in the world and an  
interesting sight to see. Here, the companies BNCT, Busan Port 
Authority and  Daewoo Shipping and Maritime Engineering are 
visited.

To provide the students with a more academic experience, 
the logistics department of the Pusan National University was  
visited for interaction between students and staff. Both parties 
learned a lot from each other, also on the cultural basis.

The cultural activity for South Korea was the visit to the  
demilitarized zone (DMZ). This is the border between the 
North and South of Korea. At this point, forces from the North  
Korean and Chinese armies are at a direct standoff to the South  
Korean and United States armies. Until this day, the only thing 
preventing war is an Armistice Agreement that was signed by 
both parties. No truce has been announced so in theory both 
countries are still at war. Throughout our stay in South Korea, 
many people spoke about their hope for the reunification of 
Korea. Seeing the demilitarized zone, we can only hope that it 
is rather sooner than later for them.
The temple in Busan and the Korean barbeque must also not 
be forgotten. Especially the barbeque with Mr. Wijlhuizen 
from the consulate was very interesting with learning the local  
customs and traditions.
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